

2024 年 10 月 Oct 2024

綠惜地球竭盡所能與各界夥伴及市民並肩推動源頭減廢，為可持續發展作出貢獻，推動香港成為綠惜城市。

The Green Earth is dedicated to collaborating with partners and the public to foster waste reduction at the source aiming to contribute to sustainable development for a greener Hong Kong

綠惜教育 Green Education

香港山徑日 2024 活動預告 Hong Kong Trails Day 2024 Preview



山季開始 · 【香港山徑日 2024】一連串活動即將推出:

- 1) 入山隨俗「山日會」- 10 月 26 及 27 日 在鞍山探索館舉行。
- 2) 自然步道集章挑戰 - 10 月 26 日起 接受公眾挑戰，贏取紀錄襟章。

密切留意本會社交媒體。約定大家，山上見！

The hiking season has begun with a series of activities planned for 'Hong Kong Trails Day 2024'.

- 1) Leave No Trace Education "Trails Day Celebration Party" – Join us at the Mining Heritage Centre, ELCHK on 26-27 October.
- 2) Natural Trails Badge Collection Challenge - Starting 26 October, participate to win iconic badges.

Stay tuned on our social media and see you on the trails!



誠邀各學校參與「綠惜地球 - 環保教育在校園」講座及工作坊，讓學生了解氣候變化和香港環境議題，引導學生多角度思考，激發創意和責任感，成為未來的環保領袖。

We sincerely invite schools to participate in our 'Green Education on Campus' programme, featuring lectures and workshops that allow students to understand climate change and other environmental issues of Hong Kong. Our programme encourages multi-perspective thinking, fostering creativity and responsibility to become future environmental leaders.

[了解更多](#)  [Learn More](#)

綠惜夥伴活動 Corporate Engagements

綠惜夜行 2025 贊助邀請 Night Walk 2025 - Call for Sponsorship



綠惜地球年度慈善活動《綠惜夜行 2025》將於 2 月 15 日 再次在北潭涌舉行。

我們誠邀企業贊助及讓同事、家人參加活動，沿途除可欣賞夜景外，大會亦特設精彩活動，以嶄新角度去連結香港美麗大自然！

Mark your calendars - The Green Earth Night Walk will take place at Pak Tam Chung again on 15 February 2025.

We warmly invite corporate sponsorship and encourage your colleagues, families and friends to participate in our annual charity night walk. Enjoy the scenic night views along the trail, with spectacular activities offering a fresh perspective in connection to Hong Kong's natural beauty!

[了解贊助提案](#) [Read the Sponsor Deck](#)

ReThink 可持續展覽 綠惜創新見解 啟發企業減廢

ReThink Expo - Inspiring Corporates with Insights and Innovative Ideas



ReThink HK 2024 於九月順利舉行，綠惜地球很榮幸再次成為慈善夥伴，本會總幹事劉祉鋒先生並獲邀主持減廢討論環節與各行業對話，結合香港廢物管理協會、領展資產管理、國泰航空和塑新生富洞察力的見解，提供從面臨挑戰到成功實施的減廢路徑。

The Green Earth was honoured to support ReThink HK as an NGO Legacy Partner this September, where our Executive Director Mr. Edwin Lau moderated a panel discussion on Waste Reduction. The session featured valuable insights from the Hong Kong Waste Management Association, Link REIT, Cathay Pacific, and New Life Plastics Ltd., highlighting the journey from challenges to successful implementation.

[歡迎企業查詢](#)  [Corporates are welcome to inquire](#)

可持續政策研究 Sustainability Policy Research

綠惜地球獲邀赴京參與「2024 中國國際物業管理產業博覽會」論壇

The Green Earth Joined the Forum of 2024 China International Property Management Industry Expo

本會向內地物管與韓國同儕介紹香港減廢政策的發展，並討論各地減廢措施。訪京期間走訪大小屋苑、胡同和商業樓宇，實地視察北京「強制垃圾分類」的實施情況。

The Green Earth (TGE) introduced Hong Kong's waste reduction policies to the mainland property management industry and Korean environmental groups, and explored waste reduction measures in other cities. During the visit to Beijing, TGE colleagues visited various housing estates, Hutong (alley) and commercial buildings to observe the implementation of 'Mandatory Waste Separation'.



綠惜地球副總幹事黃子勁發表演講 Sharing by Rico Wong, TGE's Deputy Director

漁船光污染管治有進展 漁護署允資助漁戶轉用合規光燈

Progress in Monitoring Illegal Use of Fishing Lights - AFCD will Subsidise Switch to Compliant Lights

本會透過媒體報導，並與海洋光污染關注組織聯手介入後，成功推動漁護署推出資助漁船船東轉用合規漁船燈計劃及海事處加強執法行動。

Through media reports and joint intervention with marine light pollution concern groups, TGE successfully prompted the Agriculture, Fisheries and Conservation Department (AFCD) to launch a subsidy program for fishing vessel owners to switch to compliant fishing lights, and encouraged the Marine Department to strengthen enforcement action.

📹 直擊漁船燈光捕魚造成較嚴重光污染路線



🕒 晚上8時13分

從南丫島和南港島之間海域駛過，連續見有多隻小型燈艇，燈艇上方掛有前後兩排光燈，燈罩的安裝角度疑沒依法完全遮蓋光源，後方是南區住宅大廈。

(曾憲宗攝)

明報媒體報導 Media Report by Ming Pao

[捐款支持 Donation](#)

[成為義工 Volunteers](#)

[綠惜文章 TGE Articles](#)

